
Informace pro občany – září 2012
Vážení spoluobčané

Je tomu rok, co jsem se zmiňoval o zajištění dotace z programu obnovy venkova, kdy jsme 
požadovali od krajského úřadu Královéhradeckého kraje dotaci na výměnu oken na obecním úřadě. Pro 
letošní rok byla námi znovu žádost uplatněna a krajem schválena. Bohužel jsme ji doposud nedostali 
z důvodu upřednostnění sousední obce Suchý Důl, která ji dostala na dostavbu kapličky. Smutné je to, 
že byl dán příslib a my nechali zajistit výměnu oken v nákladech za 140 tisíc korun, zatím však bez 
příspěvku kraje. Vzhledem k nedostatku finančních prostředků a vzhledem k blížícím se krajským 
volbám, není předpoklad získat dotací v dalším schvalovacím kole.

Jistě jste si všimli, že nám „zmizel“ tovární komín v podnikatelské zóně. Jeho stavební stav 
dlouhou dobu ohrožoval bezpečnost lidí, kteří se zde pohybovali. Demolice komínu nás však stála 166 
tisíc korun, kterou jsme zaplatili vítězi poptávkového řízení panu ing. Fulkovi z Police nad Metují. 
Třicetimetrový komín byl bourán ručně a suť byla odvezena do Hlavňova k dalšímu stavebnímu využití. 
O uvolněný prostor má zájem pan Roman pro svůj autoservis k rozšíření parkovacích míst. 

V loňském roce došlo k digitalizaci našeho katastrálního území včetně všech pozemků v katastru 
včetně srovnávací sestavení parcel, ze kterého v některých případech došlo k upraveným výměrám 
parcel. Z dnešní digitální mapy jsou patrné skutečnosti jednotlivých pozemků v intravilánu obce, neboli 
v zastavěném území obce. Obec se snaží postupně narovnávat majetkoprávní nesrovnalosti (zatím je 
vyhledává) mezi obcí a fyzickými osobami. I když Katastrální úřad při projednávání digitalizace vyhlásil 
veřejné řízení, málo kdo z vlastníků si šel ověřit skutečnost. Skutečnost je dnes taková, že v hodně 
případech je užíváno veřejného prostranství obce majitelem sousední nemovitosti tím, že jej má 
oplocené, nebo dokonce postavenou stavbu i v domnění, že je vlastník. V dalších případech je to však 
bohužel i obráceně. Obec nemá v některých případech dořešené pozemky pod místními komunikacemi 
vzhledem k tomu, že není reálná dohoda s vlastníkem o ceně za metr čtverečný.  Dnešní digitální mapy 
jsou větší, přehlednější, v měřítku 1:1000, než původní katastrální mapy (byly v měřítku 1: 2880). 
Dnes pokud má vlastník možnost přístupu na internet je sám schopen si zjistit svůj pozemkový stav.  
Pokud je z řad dalších občanů zájem o zjištění stavu výměr pozemků (jde i o případnou změnu přiznání 
daně z nemovitostí) což jsme jako obecní úřad vlastníky vyzývali k úpravě daňového přiznání je možné 
se příležitostně zastavit na úřadě. Převážně dnes jde o vlastníky, kteří v obci nemají trvalé bydliště.    
                                                                                                                                        starosta

Sběr a svoz nebezpečných složek komunálního odpadu
Ve středu 17. října 2012 je zajištěn sběr a svoz nebezpečných složek kom.odpadu. 
Stanoviště: na parkovišti před sokolovnou v době od 16.00 do 16.15 hod.
Ve stanovený čas bude odpad odebrán přímo od občanů posádkou svozového vozidla. 
Není přípustné, aby na tomto stanovišti byl odpad volně odkládán.
Sbírat se budou následující odpady:
Oleje a tuky, barvy a ředidla, pryskyřice a lepidla, rozpouštědla, detergenty, odmašťovací přípravky, 
fotochemikálie, léky, pesticidy (zahradní chemie), obaly od výše uvedených odpadů, baterie (suché 
články), akumulátory, zářivky a ostatní odpad s obsahem rtuti, televizory, ledničky, pneumatiky z os. 
automobilů.Odebrán nebude stavební odpad, odpad ze zeleně, pneumatiky z nákladních aut.

Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své
VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ

které se koná v pondělí dne 24. září 2012 v 19.00 hod. v motorestu „Lucky Luck“ v Bukovici
Program jednání: 1. Kontrola usnesení

2. Majetkoprávní záležitosti
3. Různé

Těšíme se na Vás



TÁBOŘENÍ MLADÝCH HASIČŮ
Prvních čtrnáct dnů v červenci – jak už je 

to u mladých hasičů tradicí –  se tábořilo. Podle 
kronik se nedá přesně stanovit, byl-li to jubilejní 
50. tábor nebo již 53. Každopádně je to hezká 
řádka let! Stany s podsadou uprostřed přírody, 
roubená chata coby zázemí, počasí jako „vyšité“, 
hodné děti, pohodový tým vedoucích... Toť 
výstižná slova letošního ročníku.

Z táborníků se rázem stali houbosběrači, 
tábor se změnil na obec Holubinky, ve které žily 
rodiny (maminky a tatínkové a jejich děti) 
SuperŽamposů, Podrostlíků, Muchomůrek 
Zelených a Hřiboslávků. Byla představena
holubinkovská obecní rada v čele s panem 
starostou Hejnomírem a Chorošovkou Uklouzlou 
(světoznámá mykoložka). Houbařská sezóna byla 
v plném proudu. Netradiční houby rostly v okolí 
tábora, a protože byl mimořádný rok a podhoubí 
kvalitní, vzácným exemplářům hub se dařilo. 
Rodiny bojovaly o písmenka v netradičních 
disciplínách (Holube, nezlob se, Vopepři ho, 
Fotoseriály, Technikus mykus – bažiny, sušička, 
pařeniště, Prasata, Ohnyky, Ičnyho běh). Zpráva 
sestavená z písmen popsala místo, na kterém 
houba roste. Houbaři – pokud houbu našli -
zaznamenali houbu do atlasu, popsali ji a zasadili 
do své rodinné zahrádky. Zahrádka byla 
chloubou každé rodiny. Vznikla tak zahrádkářská 
kolonie Klouzkomilky. Čím více hub, tím lepší 
umístění. A houby také vydaly své tajemství! 
Vzácné červy! V závěru celotáborové hry 
obdržela obecní rada spoustu žádostí ke sňatkům 
– aby se zachovala houbařská pokolení. Zájemci 
o sňatek byli sezdáni. Na svatební hostině se 
hodovalo a pilo. S hereckými výkony by se 
holubinkovská rada (vedoucí) umístila snad i na 
Jiráskově Hronově :-)

Mimo celotáborovou hru „Holubinky“ 
fungoval klasický táborový režim: budíček, 
rozcvička, služební oddíl, příprava dřeva a topení 
v brutaru, úklid chaty a okolí, snídaně, pomoc 
v kuchyni, škrabání brambor, svačina, dopolední 
činnost, oběd, odpolední klid, odpolední zábava, 

svačina, osobní volno (příliš volna jsme neměli –
stále v akci), večeře, večerka, noční hlídky. 
Stolování pod širou oblohou do ešusu. Bez 
televize a počítačů. Uprostřed zeleně, kde létají 
motýli, voní louka a les, ve dne obtěžují jen 
ovádi, večer bodají komáři, svítí hvězdy a 
světlušky.

Na táboře nás navštívili bukovičtí obecní 
zastupitelé, hasiči z Bukovice a Nízké Srbské, 
vedoucí okresní odborné rady mladých hasičů, 
odrostlí táborníci. Rádi jsme mezi námi přivítali 
hasiče z povolání a členy skalní záchranné služby 
s lezeckým speciálem, včelaře – manžele 
Krapáčovi z Rokytníku, judisty z broumovského 
oddílu a členy Auto-Moto klubu, kteří se 
pochlubili RC modely aut. Děkujeme všem za 
ukázky či dary, které jsme obdrželi. Děkujeme 
Obecnímu úřadu Bukovice za podporu.

Po vzoru probíhající olympiády v Londýně 
jsme bojovali ve sportovních výkonech i v táboře. 
Procházky do okolí, soutěže, závody, hry, 
makačka na bednu, noční hra, stezka odvahy, 
vodní hrátky, bazén, tobogán, táboráky 
s kytarou, hry v chatě, turnaje ve vybíjené, ping-
pong, houpačka, batikování, vyrábění přívěsků 
z korálků i výroba šperků. Program byl nabitý a 
pestrý. 

Děti byly odměněny za své výkony 
medailemi, diplomy a věcnými cenami. Odměnou 
pro vedoucí byli spokojení táborníci, pohoda 
v táboře, žádná zranění a kolektiv, kde se může 
jeden na druhého spolehnout. Děkujeme 
bukovickým a nízkosrbským vedoucím: Petr 
Hejnyš (poprvé jako hlavní vedoucí), Eva 
Vašatová (Raková), Šárka Rohulánová, Vládik 
Partel, Tomáš Macura, Vašek Cvikýř. Dík patří i 
instruktorům: Pavlína Škrdlová, Jirka Macura, 
Lukáš Diviš, Martin Cvikýř.

Na tábor jsme získali dotaci z rozpočtu 
Královéhradeckého kraje (10.000 Kč) a z 
Ministerstva školství, mládeže a tělovýchovy 
(14.742 Kč).



V pátek 14. září začínáme opět trénovat. Páteční hasičáky 
jsou pravidelně od 16 do 18 hodin. Absolvujeme cca 10 
soutěží ve školním roce. Rádi bychom pokračovali s 
družstvem mladších (9 členů), kteří mají z minulé sezóny 
dobře „našlápnuto“.  Ti zkušenější z mladších však odejdou 

do družstva starších. Potřebujeme udržet a rozšířit 
družstvo starších (děti od 11 let věku) také na 9 členů. 
Kdo z dětí školou povinných má zájem, přijďte. 
Členský příspěvek na kalendářní rok je 100 Kč, členský 
průkaz 10 Kč. Zajistíme úrazové pojištění (v rámci členského 
příspěvku). Žádné jiné poplatky nevybíráme. Dětem se 
věnujeme v rámci svého volného času.

Monika Leppeltová
vedoucí mládeže
monika.leppeltova@seznam.c



…. Z činnosti Sokola 

70.ročník volejbalového turnaje
     V sobotu, 25.srpna, se na bukovických kurtech konal jubilejní 70.ročník tradičního posvícenského 
volejbalového turnaje.  Jediné nepříjemné překvapení nás čekalo při přípravách v pátek odpoledne. 
Čerpadlo, po dva roky bez problémů fungující, nenasálo ani kapku vody. A to by, při slunečném počasí, 
znamenalo vážný problém. Po několika neúspěšných pokusech našich a po několika pokusech sehnat 
někoho, kdo by si s tím věděl rady, čerpadlo rozběhal Mirek Sádovský st., za což mu patří dík.
     Oproti loňskému roku nás potěšila slušná účast. Přivítali jsme dvě velmi kvalitní družstva 
z Dřevěnice, z nichž základ jednoho tvořili Tapíři, vítězové turnaje z let 2009 a 2010, zajímavé 
seskupení OMAR tým, kde tři ligové hráče z Rychnova a Slavie Hr.Králové doplnili hráči nižších soutěží 
nebo závodně vůbec nehrající a dobře mezi ně zapadl i náš rodák, Miloš Teichman. Potěšil příjezd 
Hronováků a hráčů Broumova, s nimiž se dostavil i zahraniční účastník, volejbalisté z Cottbusu. Šest 
družstev v hlavní soutěži hrálo každý s každým na dva sety.
V nižší výkonnostní soutěži, kde hrají smíšená družstva, patří již mezi pravidelné účastníky dvě 
družstva firmy Sport Hotárek a nově Žďár nad Metují, kde základ tvořila rodina Holubových (syn, 
snacha a vnuk našeho bývalého starosty) doplněná o děvčata z Police nad Metují. Zde se hrálo 
dvoukolově na dva vítězné sety.
      Vítězem turnaje se stalo jednoznačně družstvo Dřevěnice „B“, které neztatilo ani set, před OMAR 
týmem a Broumovem, v nižší výkonostní kategorii vyhrálo družstvo Sport Hotárek 

Výsledné tabulky :
1. Dřevěnice B                1. Sport Hotárek      
2. OMAR tým 2. Auto Hotárek
3. Slovan Broumov    3. Žďár nad Metují
4. Dřevěnice A
5. Hronov
6. Cottbus

  Turnaji předcházely vážné debaty, zda jej vůbec ještě pořádat, neboť zájem o tento v minulosti 
populární a úspěšný sport klesá. Je fakt, že letošní kvalitní účast je spíš výsledkem známostí 
p.Hotárka, z okresu Náchod přijela jen dvě družstva. Účast jiných družstev hrajících okresní mistrovské 
soutěže je již dlouhodobě špatná a svoje družstvo nedal dohromady ani domácí Sokol Bukovice …….  
Pořadatelé děkují všem sponzorům za finanční a věcné příspěvky. Jsou to :
Pivovar Náchod, Elektro Rudolf, Papillons Králíky, Sport Hotárek, Picollo Praha, Topenářství Sádovský, 
Koloniál Purkert, Fine Glass Police n.M., Lékárna Kuklík, OÚ Bukovice, Drogérie Vávrovi, Elektro Grim … 
a poděkovat musíme především p. Janu Hotárkovi st. za zajištění občerstvení.

Tenisový oddíl má v soutěžích dospělých jedno družstvo, hrající okresní přebor (v soutěžích veteránů 
máme družstva tři, což svědčí o tom, že i tento sport „stárne“). Družstvo ve složení Jan Kubín, Martin 
Chocholouš, Václav Kollert, Libor Průša a Petr Skalický podávalo letos velmi dobré výkony a kdyby 
zvítězilo v zápase v Nahořanech, mohlo soutěž vyhrát …
Tabulka soutěže 

1. Nahořany 8 7 1 33   : 7 15
2. Jaroměř "C" 8 5 3 24   : 16 13
3. Zbečník 8 5 3 23   : 17 13
4. Bukovice 8 5 3 23   : 17 13
5. Rychnovek “A“ 8 4 4 22   : 18 12
6. Žďárky 8 4 4 18   : 22 12
7. Rychnovek "B" 8 3 5 17   : 23 11
8. N.Ples 8 2 6 7   : 33 10
9. Adršpach 8 1 7 13   : 27 9

Odehrané zápasy :
Jaroměř "C"-  Bukovice 4:1
Bukovice -  Rychnovek "A" 4:1
Nahořany -  Bukovice 3:2
Bukovice -  Adršpach 3:2

Žďárky  -  Bukovice 1:4
Bukovice -  Zbečník 1:4
Rychnovek "B" - Bukovice 2:3
Bukovice - N.Ples 5:0                                              

MŠ

V naší vsi žije skromný sportovec a člen dobrovolných hasičů Jan Vacek. Jeho další a největší koníček je atletika a 
ta mu učarovala. Trénuje denně, posilovna, krátké i dlouhé běhy, úseky, kopce atd. A že netrénuje dlouho, jsou 
jeho výkony více než slibné. Začínal s tréninkem v r. 2010 pod odborným vedením p. Jiřího Vondřejce z Náchoda,  
a to za klub Hvězda SKP Pardubice. Specializuje se na sprinterské tratě, jeho hlavní disciplínou je 400m. 
A úspěchy?
2.místo na halovém krajském přeboru mužů na trati 400m, 4.místo na halovém MČR ve štafetě 4x400m, 17. 
místo na 400 m MČR do 22 let, od roku 2011 je extraligovým závodníkem.
Atletická sezóna je v plném proudu, tak Ti přejeme hodně sportovních úspěchů a také hodně zdraví!

Jana Vacková




